
11

 zخبر

با توجه به بازیکنان 
شاخصی که فولاد 

گرفت، به نظر 
می رسید هدف تان 

کسب قهرمانی بود. 
درست است؟

با توجه به نتایجی که 
فصل قبل گرفتیم، 

گفته می شد تیمی که 
بسته شد، حتماً قهرمان 

می شود اما فوتبال 
نزدیک و فشرده است 

و نمی توان تشخیص 
داد که تیم می تواند 

قهرمان شود یا نه. 
ما با توجه به نتایجی 
که فصل قبل گرفته 

بودیم ناامید نبودیم 
و دور از ذهن نبود 

که قهرمانی به دست 
بیاوریم اما شرایط 

آن طور که باید و شاید 
پیش نرفت وگرنه 

می توانستیم بهتر 
نتیجه بگیریم.

هواداران فولاد 
خوزستان این 

فصل با وجود همه 
مشکلاتی که وجود 

داشت، همیشه کنار 
تیم بودند. چه نظری 

در مورد آنها داری؟
هواداران فولاد 

همیشه نشان دادند 
با تمام وجود تیم شان 
را دوست دارند. من در 

۴ سالی که در اهواز 
هستم واقعاً دیدم 

چقدر میهمان نواز 
و دوست داشتنی 
هستند. از آنها به 

خاطر حمایت هایشان 
تشکر می کنم. من ۴ 

سال خوب در کنار آنها 
داشتم و ناراحتم که 
نتوانستیم انتظارات 
آنها را برآورده کنیم. 

امیدوارم فولاد به 
روزهای خوبش برگردد 

و فصل آینده بتواند 
یکی از مدعیان اصلی 

قهرمانی باشد.

ZOOM

در آینه لیگ
فوتبال ایران

 30 میلیارد بدهید 
تا بمانم!

بازار نقل  و  انتقالات ایران هر 
قات عجیبی  تفا ا هد  له شا سا
است. از ارقام سنگین رد و بدل 
شده گرفته تا افزایش چشمگیر 
قراردادها یا تغییر مسیر لحظه 
آخری ستاره  ها. مسائلی که باعث 
شده فوتبالدوستان ایرانی تا حد 
زیادی به این اتفاقات عادت 
داشته باشند اما ظاهراً نقل  و 
 انتقالات پیش روی فوتبال ایران 
با  پی  پیا ل  برای چندمین سا
افزایش چند برابری دستمزدها 
همراه است. در روزهایی که حرف 
و حدیث های فراوانی پیرامون رقم 
قرارداد پیام نیازمند با باشگاه 
یک   ، ه شد ح  مطر ن  ها سپا
دروازه بان مطرح دیگر خواستار 
رقم حدود 30 میلیاردی برای یک 
فصل شده است. این دروازه بان 
که عملکرد چندان فوق العاده ای 
شته  گذ فصل   ، شته ا ند نیز 
قراردادی نزدیک به 10 میلیارد با 
تیم خود داشته و اکنون خواستار 
افزایش سه برابری رقم قراردادش 
شده است! دروازه بان مورد اشاره 
در مذاکره با باشگاه خود مدعی 
ح  مطر ه  شگا با یک  ز  ا ه  شد
پیشنهاد 40 میلیاردی دارد و در 
صورت عدم موافقت با خواسته او 
راهی این باشگاه خواهد شد! در 
روزهایی که سازمان لیگ سقف 
قرارداد 250 و 300 میلیاردی را 
برای باشگاه های لیگ برتری در 
نظر گرفته، افزایش رقم قراردادها 
اختلاف فراوانی بین باشگاه ها و 
بازیکنان به وجود خواهد آورد و 
باید دید با این شرایط عجیب چه 
سرنوشتی در انتظار فصل نقل  و 
 انتقالات پر سر و صدای فوتبال 

ایران خواهد بود.
 
 

معرفی اعضای هیأت 
مدیره صنعت نفت

اعضای هیأت مدیره باشگاه صنعت 
نفت آبادان پس از کش و قوس های 
فراوان منصوب و معرفی شدند. 
بر همین اساس حسن گله داری، 
رضا  محمد  ، نی رحما هین  شا
ل یاسین و  شکوهی، ابوالقاسم آ
یوسف جوادی نیا، پنج عضو جدید 
هیأت مدیره باشگاه صنعت نفت 
آبادان هستند. به احتمال فراوان 
اولین نشست هیأت  مدیره جدید 
امروز  برای معرفی مدیرعامل و 
همچنین تعیین وضعیت عبدالله 
ویسی به عنوان سرمربی صنعت 

نفت برگزار خواهد شد.

 
صلصالی: نوبت 

خاک خورده های 
ذوب آهن است

ت  پیشکسو لی  صلصا محمد 
ذوب آهن اصفهان درباره نتایج 
این تیم با مهدی تارتار می گوید: 
»ذوب آهن در مقایسه با سال های 
قبل از تارتار نتایج خوبی گرفت، اما 
این نتایج نسبت به نام و شخصیت 
ذوب آهن و بودجه ای که برای این 
باشگاه در نظر گرفته شده است، 
مناسب نبود. مسئولان باشگاه 
برای فصل گذشته باید ارتقای 
رتبه هفتم ذوب آهن در لیگ 
برتر را دنبال می کردند که تیم 
به رتبه نهم رسید.« او با اشاره به 
گزینه های مربیگری برای فصل 
آینده ذوب آهن این طور می گوید: 
»موفقیت های ذوب آهن مانند 
نایب قهرمانی آسیا یا قهرمانی 
در جام حذفی با مربیان بومی به 
دست آمده است. شاید صحبت 
از بومی گرایی در فوتبال امروز 
دنیا حرفه ای نباشد، اما نوبت 
به مربیانی رسیده است که در 
ذوب آهن زحمت کشیده و خاک 
این باشگاه را خورده اند. نوبت به 
کسانی رسیده است که سال ها در 
ذوب آهن بازی کرده اند و به تیم 
دیگری نرفته اند. من و بازیکنان 
دیگری بودیم که پیشنهادهای 
زیادی داشتیم که آن را به خاطر 

عشق به ذوب آهن رد کردیم.«

فولاد خوزستان بعد از اینکه توانست در 
فصل بیست و یکم سهمیه آسیا را کسب 
کند و در لیگ قهرمانان هم از گروه خود بالا 
برود، باشگاه تصمیم به تقویت تیم گرفت 
تا بتوانند هم در آسیا و هم در لیگ برتر 
خودی نشان دهند و عناوین درخور توجهی 
به دست بیاورند. با توجه به هزینه های 
زیادی که باشگاه فولاد خوزستان انجام 
داد و اینکه تیم پرستاره ای بسته شد، همه 
انتظار داشتند قرمزپوشان اهوازی یکی از 
مدعیان اصلی قهرمانی باشند اما این طور 
نشد و آنها حتی نتوانستند سهمیه آسیا 
هم کسب کنند. محمد آبشک مدافع 
باتجربه فولاد خوزستان، در مورد فصلی 
که گذشت و اتفاقی که تجربه کردند، 

صحبت می کند.

با توجه به هزینه های گزافی که 
باشگاه فولاد انجام داد، تصور 

می شد این تیم برای قهرمانی یا 

حداقل سهمیه آسیا تلاش کند.
همانطور که گفتید باشگاه فولاد نسبت 
ه همه  به هزینه ای که شد، به گوا
فوتبالدوستان، کارشناسان و طرفداران، 
آن طور که باید و شاید نتیجه نگرفت که 
این مسأله می تواند دلایل مختلفی داشته 
باشد. ولی من فکر می کنم فولاد شروع 
فوق العاده ای داشت و همه به عنوان 
مدعی قهرمانی از او نام می برند. چون 
توانستیم سپاهان و تراکتور را شکست 
دهیم و مقابل پرسپولیس و استقلال هم 
مساوی بگیریم. در کل روند خوبی داشتیم 
اما بعد از آن جلوی تیم های معمولی نتایج 
خوبی نگرفتیم که این مسأله به ما آسیب 
رساند. من فکر می کنم دلیل عمده اش 

این بوده.
بعد از اینکه فولاد خوزستان شروع 

خوبی داشت، شاید بحث حضور 
جواد نکونام در تیم ملی به تیم 

آسیب زد و باعث شد نتایج خوبی 
نگیرید.

من به دلایلش اشاره نکردم چون دلایل 
زیادی بود. دقیقاً در مقطعی که تیم 
نتوانست نتیجه بگیرد، این مسأله مشهود 
بود. بحث حضور نکونام در تیم ملی 
آسیب بزرگی به تیم مان زد. وقتی بحث 

تیم ملی شد، فولاد چند نتیجه بد گرفت 
که نشان می دهد این مسأله بی تأثیر 
نبود. البته مصدومیت بازیکنان کلیدی 
هم خیلی آسیب زد. ما مهاجمان زیادی 
نداشتیم که چند نفر آنها مصدوم شدند و 
شرایط آن طور که باید و شاید پیش نرفت.

تغییر کادرفنی چطور بود؟ این 
مسأله چقدر به فولاد کمک کرد؟

با توجه به  تغییرات، روند مثبت شد. 
البته کافی نبود چون دچار چالش خاصی 
شدیم. در نهایت ما شرایطی داشتیم 
که توانستیم بهتر کار کنیم اما شایسته 

جایگاه بهتری بودیم. 
فولاد در فصل گذشته مصدومان 

زیادی داشت که خیلی ها معتقدند 
شاید بدنساز خوبی نداشتید. شما 

چه نظری در این مورد داری؟
مصدومیت بستگی به نوع تمرین، فشار 
بازی ها و... دارد اما بدنساز ما دیر به 
تیم اضافه شد. آقای نکونام چند سال، 
یک بدنساز اسپانیایی داشت که در 
اوساسونا کار کرده بود و خیلی خوب بود 
اما این فصل یک بدنساز دیگر آمد که 
دیر به تیم اضافه شد. شاید یکی از دلایل 
مصدومیت ها، دیر اضافه شدن بدنساز، 

نوع تمرینات بدنی و... بود.

در نیم فصل هم یک سری بازیکنان 
در لیست مازاد قرار گرفته بودند که 

عجیب بود. مثلاً برای حضور وریا 
غفوری در فولاد خوزستان، خیلی 

هزینه شد اما ناگهان در لیست مازاد 
قرار گرفت.

در مورد رفتن وریا غفوری من فکر می کنم 
خود وریا بهتر می تواند صحبت کند چون 
من در جریان کامل این مسأله نیستم 
اما یک سری حاشیه به وجود آمد و من 
نمی دانم نظر آقای نکونام بود که  وریا در 
لیست مازاد قرار بگیرد یا اینکه خود وریا 

خواست دیگر در تیم نباشد.
تغییرات مدیریتی چقدر روی روند 

تیم تأثیر داشت؟
گرشاسبی واقعاً مدیر خوبی بود و زحمات 
زیادی کشید. آقای رادکیا هم تصمیم 
کارخانه بود و شناخت چندانی از فوتبال 
نداشت اما آقای شعبانی فوتبالی بود و 
با دغدغه تیم و بازیکنان آشنا هستند 
که امیدوارم با حضور ایشان فولاد به 

جایگاهی که حقش است، برگردد.
فولاد خوزستان تنها نماینده 

باقی مانده ایران در لیگ قهرمانان 
آسیا بود و تصور می شد بتواند 

براحتی به فینال برسد اما اتفاقات 

عجیبی افتاد که مانع شد.
بله، رسیدن به فینال لیگ قهرمانان آسیا 
دور از دسترس نبود. بازی با الفیصلی 
آسان بود و می توانستیم چنین شرایطی 
را رقم بزنیم و راهی فینال شویم اما همه 
دیدند جلوی الهلال با برنامه بازی کردیم 
و می توانستیم برنده باشیم ولی بدشانسی 
و عدم خودباوری مانع شد. اگر خودمان 
را باور داشتیم شاید می توانستیم راهی 

فینال شویم.
یعنی فکر نمی کردید می توانید 

الهلال را ببرید؟
 خب بازی سختی بود. من حتی قبل از 
بازی به بچه ها گفتم الهلال نمی تواند 
راحت ما را ببرد و پیش بینی کردم کارشان 
سخت است اما آن خودباوری لازم در بین 

بچه ها نبود.
جدایی نکونام چقدر تأثیر داشت؟

اگر نکونام بالای سر تیم بود، شرایط فرق 
می کرد. اینکه چه شرایطی قبل و بعد از 
آن به وجود آمد را دیگر همه می دانند. ما 
تلاش کردیم از نام فولاد و فوتبال ایران 
دفاع کنیم و با تمام وجود به میدان رفتیم.

قراردادت با فولاد تمام شده؟
بله، تمام شده و هنوز شرایطم برای فصل 

بعد مشخص نیست.

 zنقل و انتقالات

مسئولان باشگاه نساجی پس از تعیین 
تکلیف کادر فنی تیم فوتبال این باشگاه، 
در روز های اخیر و پیش از شروع تمرینات 
پیش فصل سرخپوشان مازندرانی، دنبال 
مذاکره و تمدید قرارداد با بازیکنان فصل 
گذشته تیم شان و همین طور بازیکنان 

مدنظر سیدمهدی رحمتی هستند. 
در روزهای گذشته مدیران نساجی، 
مذاکراتی را با حامد شیری، علی شجاعی 
و چند بازیکن دیگر از فصل گذشته 
برای تمدید قرارداد داشته اند. علیرضا 
حقیقی دروازه بان نساجی مازندران یکی 
از بازیکنانی است که قراردادش امسال 
به پایان رسیده و جدایی اش از این تیم 

محتمل به نظر می رسد. 
با توجه به اینکه حسین پورحمیدی 
دروازه بان فصل گذشته سابقه کار 
لومینیوم اراک  کردن با رحمتی را در آ
داشته سرمربی جوان نساجی تمایل 
به ادامه همکاری با این دروازه بان را 
این بار در نساجی دارد و باید دید در 
روزهای آینده چه اتفاقاتی خواهد افتاد. 
وحید محمدزاده، نخستین خرید جدید 

نساجی لقب گرفت. 
لومینیوم  این مدافع فصل پیش در آ
اراک شاگرد مهدی رحمتی بود و حالا در 
نساجی توپ خواهد زد. صادق درودگر، 
مدیرعامل نساجی مازندران می گوید: 

»ما تمام بازیکنان را باید با توجه به 
نظر، درخواست و برنامه ریزی سرمربی 
جذب کنیم چون ما از ایشان فردا نتیجه 
می خواهیم. اگر در کار سرمربی دخالت 
کنیم نمی توانیم نتیجه مناسب از ایشان 

بخواهیم. 
ما به کار مهدی رحمتی اطمینان داریم 
و می دانیم که با تمام وجود نسبت به 
تعهدی که دارد کارش را انجام می دهد. 
در مورد خروجی های فصل آینده ایشان 
نظراتی دارد که باید با آنها جلساتی برگزار 
کنیم. قطعاً باید تحول بزرگی در تیم ایجاد 
شود تا در لیگ قهرمانان آسیا بتوانیم 
نسبت به مطالبات هواداران پاسخگو 

باشیم. ما اقدامات لازم را براساس نظر 
سرمربی انجام می دهیم. ما تنها با دو 
بازیکن صحبت کردیم؛ صابر حردانی 
و زامهران. بقیه بازیکنان به بنده زنگ 
زدند و پیگیر وضعیت خودشان بودند 
که گفتم با آقای رحمتی صحبت 
تماس  ید  با ن  یشا ا و  می کنیم 
قای رحمتی  بگیرند. تاکنون از آ
نشنیده ام که حقیقی را می خواهد 
یا نه. قرار شد چهارشنبه با ایشان 
در این خصوص صحبت کنیم. 
باید برای بستن قدرتمندانه تیم 
در کمترین زمان، اقدام مناسب 

را انجام دهیم.«

آخرین اخبار نقل و انتقالاتی نساجی

پورحمیدی بیاید، حقیقی می رود

محمد قربانی:

پرسپولیس کمی بهتر از سپاهان بود

محمد قربانی بازیکن تیم فوتبال سپاهان درباره از دست دادن قهرمانی در 
هفته های پایانی می گوید:  »ما بعد از شکســت دادن پرســپولیس موقعیت 
خوبــی در جــدول داشــتیم، ولــی متأســفانه شکســت برابر تراکتور و تســاوی 
خانگــی مقابــل ملــوان باعث شــد تــا در نهایت قهرمانــی را از دســت بدهیم. 
ســپاهان در طــول فصــل فوق العاده کار کرد و فکر می کنم پرســپولیس فقط 
کمی از تیم ما بهتر بود و در نهایت با اختلاف یک امتیاز به قهرمانی رسید.«

سیروس پورموسوی:

مدیران استانی فراموشکار شدند

ســیروس پورموســوی ســرمربی اســتقلال خوزســتان دربــاره شــرایط تیمــش بعــد 
از صعــود بــه لیــگ برتــر می گوید:»متأســفانه امــروز ســه هفتــه از صعــود مقتدرانه 
اســتقلال خوزســتان بــه لیــگ برتــر می گذرد و چقــدر زود مدیــران اســتان فراموش 
کردنــد. شــاید چــون توســط مربیــان بومــی این صعــود به دســت آمده فراموشــکار 
شــده اند. در این مدت دریغ از گفتن حداقل یک خســته نباشــید و یا تلاشــی برای 
حل مشــکلات اولیه تیم اســتقلال خوزســتان توســط مدیران و نمایندگان محترم.

قاسم حدادی فر

دلتنگ دکتر صدر

حضور اینترمیلان و منچسترســیتی در فینال لیگ قهرمانان، بهانه ای شــد 
تــا خیلــی از اهالــی فوتبال بازهم دلتنگ تفســیرهای شــیرین زنده یاد دکتر 
حمیدرضــا صــدر شــوند. کارشناســی که همیشــه صحبت هایــش پیرامون 
فوتبال اروپا مخاطبان بســیاری داشــت. قاسم حدادی فر مربی ذوب آهن 
یکــی از آنهــا بــود کــه برایش این طور نوشــت:»ای کاش بــودی و برای مان از 

فوتبال صحبــت می کردی.«

 zسؤال و جواب

سمیرا شیرمردی
روزنامه نگار

بحث حضور 
نکونام در 
تیم ملی به 

فولاد آسیب زد

 آبشک: با توجه به هزینه های زیاد
خوب نتیجه نگرفتیم
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